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Spørgsmål nr. 698 (Alm. del) fra Retsudvalget:

”Vil ministeren i forlængelse af besvarelsen af REU spm. 386 
oplyse, om ministeren vil tage initiativ til at ændre praksis, så-
ledes at politiet i lufthavnen har mulighed for at søge på fin-
geraftryk af asylansøgere i relevante registre?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Politiets fingeraftrykssystem understøtter ikke i dag direkte 
søgning op imod den nationale fingeraftryksdatabase og f.eks. 
Eurodac fra de få tjenestesteder i dansk politi, som aktuelt har 
adgang til at optage fingeraftryk elektronisk ved anvendelse af 
et sådant ”live scan”. 

Rigspolitiet forventer imidlertid i løbet af sommeren 2014 at 
ibrugtage et helt nyt fingeraftrykssystem, som betyder, at fin-
geraftryk altid optages ved anvendelse af ”live scan”.

Systemet vil betyde, at det tjenestested, som optager fingeraf-
trykket, via systemet får direkte svar på, om der er et hit. Sy-
stemet vil således automatisk kontrollere, om fingeraftrykket er 
identisk med et fingeraftryk, som er kendt i det nationale fin-
geraftryksregister eller f.eks. Eurodac. 

Der vil ved ibrugtagningen af det nye system blive fastsat 
nærmere retningslinjer for anvendelsen af konstaterede hit, 
herunder om et hit i Eurodac kan/skal give anledning til fri-
hedsberøvelse af en asylansøger.”

Justitsministeriet kan henholde sig til Rigspolitiets udtalelse.


